



Description : ក្នុងឆ្នាំ ២០១៥ សមិទ្ធផលនៃការធ្វើផែនការគ្រួសារ របស់ប្រទេសកម្ពុជា ស្ថិតនៅពីក្រោយគោលដៅអភិវឌ្ឍសហគមន៍ស្របច្បាប់ ៦០% ។ លទ្ធផលនេះ អំពាវនាវឱ្យមានកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងដើម្បីដោះស្រាយនូវ --- ឧបសគ្គគន្លង តាមរយៈការបង្កើនការយល់ដឹងនិងការប្រើប្រាស់មធ្យោបាយពន្យារកំណើត ជាពិសេសមធ្យោបាយពេលវេលា ទទួលបាននូវដំណើរដំបូងទៅតាមតម្រូវការសុខភាពសាធារណៈ និងទៅតាមបញ្ហាអាទិភាពសម្រាប់ក្រុមសង្គមស្រុកខ្ពស់ ទោះបីជាបច្ចុប្បន្ននេះ អង្គការសុខភាពពិភពលោកបានប្រកាសពីការថយចុះនៃករណីជំងឺរបេងនៅ ក្នុងបណ្តាប្រទេសកំរិតដំបូងមានបន្ទុកជំងឺរបេងខ្ពស់ ដលៃក្នុងនោះមានប្រទេសកម្ពុជាផងដែរ។

គោលបំណង

ដើម្បីចូលរួមដោះស្រាយក្នុងកង្វះខាតខ្លះៗ អង្គការភ្នាក់ងារផ្តល់ការគាំទ្រដល់ការមិនជួបតម្រូវការមធ្យោបាយពន្យារកំណើត (Unmet need) ក្នុងចំណោមស្ត្រីក្នុងវ័យបន្តក្រី អាយុពី ១៥ ទៅ ៤៩ឆ្នាំ ជាពិសេសបង្កើនការប្រើប្រាស់មធ្យោបាយពន្យារកំណើតពេលវេលា ក្នុង ចំណោមពួកគេ។ យើងក៏បានរួមចំណែកកាត់បន្ថយនូវអត្រានៃការលើក និងការស្លាប់ ដោយសារជំងឺរបេង នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាផងដែរ តាមរយៈការលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងស្តីពីជំងឺរបេង និងការធ្វើឱ្យកាន់តែងាយស្រួលក្នុងការទទួលសេវាផ្តល់ដំណោះស្រាយនិងចម្លើយមធ្យោបាយពេលវេលា បង្កើនការរក្សា និងការព្យាបាលជំងឺរបេងទាន់ពេលវេលា ក្នុងចំណោមក្រុមប្រឈមខ្ពស់ដូចជា៖ មនុស្សចាស់ អ្នកជំងឺស្មៅស្រួចជាមួយអ្នកជំងឺរបេង អ្នកជំងឺទឹកចេញមុខ និងអ្នករស់នៅជាមួយមធ្យោបាយពេលវេលាដើម។

សកម្មភាព

កម្មវិធីរបស់យើងមានពីរគម្រោងសំខាន់ៗគឺ៖ (១) ការពង្រឹងកម្មវិធីពន្យារកំណើតក្នុងវិស័យសាធារណៈដលៃគាំទ្រដោយ មូលនិធិសហប្រជាជាតិសម្រាប់ប្រជាជន (UNFPA) (២) ការពង្រឹងកម្មវិធីរបេងក្នុងវិស័យសាធារណៈដលៃគាំទ្រដោយមូលនិធិសកល (GF)។ កម្មវិធីនេះផ្តល់សេវាសុខភាពសហគមន៍តាមរយៈការកសាងទំនាក់ ទំនងរវាងមណ្ឌលសុខភាពរបស់រដ្ឋ និងសហគមន៍ ដលៃរួមមានអ្នកក្រុម អ្នកសម្របច្រក និងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន។ អង្គការភ្នាក់ងារផ្តល់ការគាំទ្រជាមួយមធ្យោបាយពន្យារកំណើត ក្នុងការពង្រឹងសមត្ថភាពលើវិស័យសុខាភិបាលសាធារណៈ និងការគៀបគ្រួសារធុនមធ្យមប្រើប្រាស់វិស័យសុខាភិបាលសាធារណៈ។

សកម្មភាពសំខាន់ៗរបស់យើងមានដូចជា ការបង្កើនការយល់ដឹង និងដោះស្រាយការយល់ច្រឡំរបស់សហគមន៍ទៅលើការពន្យារកំណើត ក៏ដូចជាការពង្រឹងជំនាញរបស់ធម្មបណ្ឌុលសុខភាពលើការផ្តល់ប្រឹក្សា និងការផ្តល់សេវាពន្យារកំណើត។ ដោយមានការសហការយ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយមណ្ឌលសុខភាព មន្ទីរពេទ្យបង្កង់កែ និងស្រុកប្រតិបត្តិ អង្គការភ្នាក់ងារផ្តល់ការគាំទ្រដោយមធ្យោបាយពន្យារកំណើតតាមសហគមន៍ និង ប័ណ្ណាល័យពន្យារកំណើត (Voucher) ដើម្បីផ្តល់ឱ្យសហគមន៍មានភាពងាយស្រួលក្នុងការទទួលសេវាពន្យារកំណើត ជាពិសេសក្នុងដាក់ក្នុងស្បូន តាមរយៈភ្នាក់ងារចែកចាយមធ្យោបាយពន្យារកំណើតតាមសហគមន៍ (CBD) ទាំង ៦៨០ នាក់ ក្នុងស្រុកប្រតិបត្តិចំនួន៥ (ដូនកែ អង្គតកា ហាទី គីរីវង្ស និងព្រៃកប្បស) នៅក្នុងខេត្តតាកែវ ។

លើសពីនេះទៀត យើងបានធ្វើការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងជំងឺរបេងតាមរយៈកិច្ចអន្តរាគមន៍គន្លង៖ ដលៃរួមមានសកម្មភាពបង្កើនការរក្សាករណីជំងឺរបេង តាមរយៈការអប់រំជាតំបន់តាមភូមិ និងត្រួតពិនិត្យ ការបញ្ជូនករណីសង្គមរបេង ជាពិសេសក្រុមប្រឈមខ្ពស់ និងការអនុវត្តវគ្គសហគមន៍ (CDOTS) ។ បច្ចុប្បន្ន អង្គការភ្នាក់ងារផ្តល់ការគាំទ្រកម្មវិធីរបេងរបស់ខ្លួន នៅក្នុងស្រុកប្រតិបត្តិចំនួនប្រាំបួន (មេត៌ ក្រចេះ កំពង់ឆ្នាំង បរិបូណ៌ កំពង់គ្រឿង ហាយណ៍-សន្ទុក កំពង់ធំ ស្ទឹងត្រែង និងស្ទឹងត្រែង) នៅក្នុងខេត្តចំនួនបួន (ខេត្តត្បូងឃ្មុំ កំពង់ធំ កំពង់ឆ្នាំង និងសៀមរាប)។